
پيكر دو شهيد در سرزمين 
لاله هاى فوتبال«چوار» آرام مى گيرد

كم توجهى به حوزه معادن 
با وجود تأكيدات ويژه رهبرى

فرماندار ايلام در گفت وگو با قدس آنلاين: عضو مجمع نمايندگان خراسان رضوى در گفت وگو با قدس انتقاد كرد

ايلام فرماندار ايلام گفت: پس از 
اســتقبال از پيكر دو شهيد نيكنام 
در محــل فرودگاه شــهداى ايــلام، پيكر 
آسمانى اين عزيزان با شكوه خاصى تشييع 

مى شود...
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كارگران كاشى نيلو خواستار دريافت 
حقوق معوقه شدند

نيلوى  كاشــى  كارخانه  كارگران  اصفهان: 
اصفهان براى چندمين بار متوالى با تجمع در 
مقابل استاندارى خواستار دريافت حقوق معوقه خود 

شدند.
به گزارش قدس آنلايــن، بنا بر گفته كارگران تجمع 
كننده اين كارخانه تا اطلاع ثانوى تعطيل شده است و 
از كارگران خواسته شده است تا از ابتداى اسفند نسبت 

به تسويه حساب اقدام كنند.
گفتنى اســت كارگران كارخانه كاشى نيلو كه از يك 
ســال پيش تا كنون بارها مقابل فرماندارى نجف آباد 
و اســتاندارى اصفهان تجمع كرده اند تاكنون موفق به 

دريافت حقوق معوقه خود نشدند!
كارخانه بزرگ كاشى نيلوى اصفهان اين روزها تعطيل 
است، 800 كارگر اين كارخانه كه از آذر ماه گذشته تا 
كنون حقوق و دســتمزدى از كارفرمايان خود دريافت 
نكرده اند بــه جاى حضور در خط توليــد، پلاكارد به 
دست حقوق خود را از مسؤولان شهرستان نجف آباد 
و استان اصفهان طلب مى كنند. خطوط توليد يكى از 
بزرگ ترين صادركنندگان كاشى كشور غيرفعال شده و 
به بهانه آتش گرفتن پست برق درهاى كارخانه به روى 

كارگران و مشتريان بسته است!
در حالى كه كارگران كاشــى نيلو مشكلات داخلى را 
دليل بحران در كارخانه عنوان مى كنند اما رئيس خانه 
صنعــت و معدن اصفهان علاوه بر مشــكلات داخلى، 
شرايط اقتصادى كشــور را نيز در اين موضوع دخيل 

مى داند. 
بركتين مى گويد: مشكلات كاشى نيلو مخلوطى از هر 
دو موضوع است، بخشــى از آن به شرايط كلى كشور 
برمى گردد و بخشــى ديگر به مسايلى كه ميان كاشى 
اصفهان و كاشــى نيلو پيش آمده اســت، تعهدات و 
امضاهايى صورت گرفته و با درگير شدن كاشى اصفهان 
به برخى مشــكلات پاى كاشى نيلو هم به اين بحران 

باز شده است.
وى ادامه مى دهد: برخى مشــكلات مالى به شركت 
كاشــى نيلو منتقل شده اســت و اين موضوعات در 
جلساتى در سطح اســتان مورد بررسى قرار گرفته 
اســت، مديريت كاشى نيلو ســعى براين داشت تا 
مشــكلاتى را كه از ناحيه شركت كاشى اصفهان به 
اين شــركت منتقل شده رفع كند تا آن ها روى پاى 
خود بايســتند، اما اين صحبت  هــا موضوعى را حل 
نمى كند بلكه نيازمند اين هســتيم تا مشكلات اين 
شركت را در محيط كارشناسى و با چارچوبى محدود 

از اختيارات حل و فصل كنيم.

بنياد بركت 3200 ميليارد ريال 
در گيلان سرمايه گذارى كرد

رشــت  نماينده  مردم رودســر و املش در 
مجلس شوراى اسلامى با اشاره به سرمايه گذارى 
و مشاركت 3 ميليارد و 212 ميليون ريالى ستاد اجرايى 
فرمان حضرت امــام(ره) در طرح هاى توانمندســازى 
اقتصــادى و كارآفرينى، زيربنايى، آموزشــى، فرهنگى 
مذهبى، حمايتى و درمانى در مناطق محروم و روستايى 
اســتان گيلان گفت: با كمك بنياد بركــت اقدام هاى 
جهادى بســيار ارزشمندى در راســتاى توليد و چرخه 
اقتصادى در مناطق محروم سراسر كشور انجام گرفته كه 

بايد قدردان اين زحمات بى منت باشيم.
اســداالله عباسى با بيان اينكه ســاخت مراكز فرهنگى، 
مساجد، مدارس مجهز به ملزومات آموزشى و كتابخانه ها 
توانسته چهره  روستاها و مناطق محروم را دگرگون كند، 
 بيان داشــت: رونق اقتصادى در مناطق محروم و ايجاد 
اشــتغال پايدار در كنار اقدام هاى آموزشى و فرهنگى و 
علمى كار بسيار پسنديده اى است كه نشان از اقدام هاى 

بنياد بركت در جهت توسعه  همه جانبه دارد.
وى افزود: هم اكنون در اين منطقه اقدام هاى مشــترك 
بين سپاه پاسداران انقلاب اسلامى و بنياد بركت در يكى 
از دهستان ها آغاز شده است كه در آينده  نزديك به ثمر 

خواهد نشست. 
عضو كميسيون آموزش و تحقيقات مجلس تصريح كرد: 
قرار شده اين منطقه به عنوان روستاى نمونه در زمينه  

عمران، اشتغال زايى و بهداشت و درمان توسعه يابد. 
وى  بيان داشــت: اين بنياد براى كمك به مردم مناطق 
محروم استان گيلان، در 6 طرح با سرمايه گذارى بيش از 
800 ميليارد ريال در زمينه  هاى توليد محصولات لبنى، 
الياف مصنوعى، كود كشــاورزى، محصولات صنعتى و 

معدنى و دامدارى مشاركت داشته است.
مهــرداد لاهوتى تصريح كرد: تاكنون ما در شهرســتان 
لنگــرود از بركت اين بنياد به بهترين شــكل بهره مند 
شده ايم و اميدوارم اين اقدام ها در راستاى رفع مشكلاتى 
كه امروز در جامعه وجود دارد به ســاير مناطق كشــور 
نيز تســرى يابد.وى كمك به ســاخت مراكز آموزشى، 
فرهنگى، مذهبى، بهداشتى و بيمه  روستاييان در استان 
و روســتاهاى محروم را مورد اشــاره قــرار داد و افزود: 
مدارس در روستاها و مناطق محروم و كمتر توسعه  يافته  
شهرهاى گيلان موجب رشد و ارتقاى علمى و آموزشى 

جوانان استان شده است.
اين نماينده  مجلس تأكيد كرد: هم اكنون مردم در برخى 
مناطق كشــور از نظر آبرســانى يا مسكن روستاييان با 
مشكل روبه رو هستند كه اميدواريم با كمك بنياد بركت 

اقدام هاى خوبى در اين زمينه انجام شود.

تبريز تبريــز از ديرباز به عنوان يكى از 
مهم ترين مراكز صنعتــى و قطب صنايع 
سنگين ايران در شمالغرب كشور به شمار مى رفته 
و به نوعى پرچمدار اقتصاد صنعتى ايران در صنايعى 
همچون سيمان، نســاجى، ماشين سازى، خودرو، 

داروسازى و پالايش و پتروشيمى بوده است.

 سرنوشت بنيان ديزل
بنيــان ديزل يكى از واحدهــاى صنعتى تبريز در 
صنعــت خودروســازى بود كه چندى اســت به 
بهانه هايى همچون استهلاك ابنيه، ماشين آلات 
فرسوده و استاندارد نبودن ارتفاع سوله هاى كارخانه 
و... تعطيل شــد و قرار اســت جاى خود را به يك 

مجتمع تفريحى - رفاهى بدهد.
شركت بنيان ديزل تبريز در سال 1348 شمسى 
تحت ليسانس شــركت درمن انگلستان با هدف 

مونتاژ موتورهاى ديزلى تأسيس شد.
در بيــن ســال هاى 1375 الى 1378 شمســى 
واگذارى كارخانه درمن ديزل و توقف توليدات اين 
شركت و همچنين شــرايط حاكم در بازار داخل 
موجب شد كه خطوط توليد كليه موتورهاى ديزلى 
اين شــركت متوقف و از سويى ديگر موتور درمن 
ديزل نيز به صورت كلى از چرخه توليد خارج شود. 
در ادامه شركت بنيان ديزل نسبت به توليد محدود 
موتورهاى ديزلــى ادامه داده و رويكرد اصلى خود 
را به توليد ديزل ژنراتور و قطعات مورد نياز ســاير 
كارخانجات خودرويى از قبيل بلوك سيلندر، اكسل 

و ... تغيير داد. 
در نهايت ســال 1386 سهام اين شركت از طريق 
بــورس اوراق بهادار واگذار و بخــش عمده آن را 
شـــركت سرمايـــه گذارى فولاد گستر كـوثـــر 
خريـدارى كرد و از همـان سـال برنامه ريزى دقيقى 
منطبق بر شرايط محيطى كشور و مدل هاى مشابه 
جهانى را براى توسعه و نوسازى ساختار اين شركت 

از جهات مختلف در دستور كار خود قرار داد.
در نهايت سهامداران اين شركت تصميم به انتقال 
بخش توليدى اين مجموعه با رويكردى متفاوت و 

مبتنى بر تكنولوژى روز دنيا به محل جديدى در 
يكى از مناطق صنعتى تبريز گرفتند.

 تغيير كاربرى خوب يا بد؟
شــهاب الدين بى مقدار، نماينده تبريز در مجلس 
شــوراى اســلامى در گفت و گو با خبرنگار قدس 
آنلاين در حمايت از اين تغيير كاربرى گفت: اين 
كارخانه به بخش خصوصى واگذار شده و خريدار 
متعهد شده معادل اين كارخانه را در جاى ديگرى 
احداث كند و تا جايى كه مــن اطلاع دارم بنيان 
ديزل با ظرفيت بيشترى در جاده اروميه در حال 

توليد موتور بنزينى، تريلى، كاميونت است. 
وى مى گويد: از اين رو تغيير كاربرى اين كارخانه با 
شرايط فعلى كار بدى نيست چرا كه با خروجش از 
شهر از آلودگى هوا هم كاسته مى شود. به نظر من 

اين كار بايد مى شد.
 وى همچنين افزود: من اول با تخريب بنيان ديزل 
مخالف بودم، اما بعــد از اينكه مالك اين كارخانه 
گفت واحد ديگــرى در طرف جاده اروميه احداث 

مى كند متقاعد شدم.
وى با اشــاره به اينكه هم اكنــون صنايع بزرگى 

همچون كمپرسورسازى، بلبرينگ سازى، ليفتراك 
ســازى و... در تبريــز با بحــران مواجهند، گفت: 
انتقال منطقه صنعتى تبريز كه اكنون در محدوده 
شهردارى قرار گرفته به كاهش آلودگى هواى تبريز 

كمك مى كند.

 خيانت به صنعت آذربايجان 
عضو شــوراى اسلامى شــهر تبريز با بيان اينكه 
تخريــب كارخانه بنيان ديــزل خيانت به صنعت 
آذربايجان است، گفت: تاريخ، اين خيانت آشكار به 
صنعت اســتان را ثبت خواهد كرد. شيارى با بيان 
اينكه تمام كسانى كه هم اكنون بى پروا تلاش در 
نابودى صنعت آذربايجان دارند نامشــان در تاريخ 
ثبت خواهد شــد، ادامه داد: بنيــان ديزل قبل از 
واگذارى بــه بخش خصوصى ســاختارى دولتى 
داشت و اگر قرار بر تغيير كاربرى و افزايش ارزش 
افــزوده قيمت زمين بود، چرا اين افزايش به جاى 

دولت به جيب اين فرد خاص برود؟!
وى همچنين با بيان اينكه بر اســاس ارزيابى هاى 
صورت گرفته ايجاد مجتمــع تجارى و رفاهى در 
قلب واحدهاى صنعتى كار اشتباهى است، گفت: 

تغيير كاربــرى و تخريب كارخانه بنيان ديزل اگر 
در راســتاى سياست هاى شوراى عالى شهرسازى 
باشد بايد شاهد سونامى تغيير كاربرى هاى ديگر در 

منطقه صنعتى غرب تبريز باشيم.

 اشتغال، اولويت اول
دكتر عليرضا منادى سفيدان، نماينده سابق تبريز 
در مجلس شوراى اســلامى در گفت وگو با قدس 
آنلاين به عنوان يكى از مخالفان تخريب كارخانه 
بنيان ديزل گفت: واقعيت اين اســت كه ما نبايد 
صورت مســأله را پاك كنيم. تبريز براى مدت ها 
حرف اول را در صنعت مى زده بعدها دوم شــد و 

اكنون اوضاع بدتر شده. 
وى ادامه مى دهد: به نظر من صلاح نيست در اين 
اوضــاع بيكارى و نبود شــغل به طرف تعطيلى يا 

تخريب كارخانه ها برويم. 
وى بيان مى كند: حقيقت آن اســت كه صنايع در 
برخــى مناطق به عنوان ســمبل آن منطقه مايه 
اميد و دلگرمى نيروى انســانى اعــم از كارگران و 
متخصصان اســت و حذف فيزيكى آن صنايع به 

نوعى مايه سرخوردگى در آن ها مى شود.
ابوالفتح ابراهيمى؛ نايب رئيس اول اتاق بازرگانى، 
صنايع، معادن و كشــاورزى تبريــز در واكنش به 
تخريب بنيان ديزل و حذف فيزيكى اين كارخانه با 
بيان اينكه واقعاً كار درستى در تغيير كاربرى بنيان 
ديزل انجام نگرفته است، مى گويد: واقعيت اين است 
كه درباره صنايعى كه سمبل تبريز هستند بايد با 
احتياط كامل عمل كرد. شايد بتوان در زمين بنيان 
ديزل يك برج بســيار عالى ساخت، اما نه در آنجا، 
بلكه جاهاى خالى زيادى در تبريز داريم. اين ها از 
خطوط قرمزى هست كه بايد خودمان رعايت كنيم 
تا اين بدعت ايجاد نشود كه بله مى توان كارخانه ها 

را هم تغيير كاربرى داد و برج سازى كرد.
وى مى افزايد: چنين كارهايى نه تنها اشــتغال و 
صنعت را به مخاطره مى اندازد بلكه ســبب ايجاد 
روحيه سرخوردگى بين نيروهاى انسانى متخصص 

مى شود.

تغيير كاربرى كارخانه به پاساژ خوب يا بد؟
«بنيان ديزل» صنعتى كه از بنيان فرو ريخت
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36 راه روستايى استان زنجان مسدود است
 زنجان رئيس مركز مديريت راه هاى اداره كل راهدارى و حمل و نقل جاده اى اســتان 
زنجان با اشاره به اينكه 394 راه روستايى در استان در پى بارش هاى اخير مسدود شده بود، 

گفت: 36 راه روستايى استان همچنان مسدود است.
محمد امينى اظهار كرد: كولاك شــديد و بارش برف سنگين طى روزهاى گذشته موجب بسته 

شدن هفت جاده شريانى، اتوبان زنجان- قزوين و تعداد زيادى راه روستايى در استان زنجان شد.
وى تاكيد كرد: با تلاش راهداران همه جاده هاى شريانى بسته شده در اين استان بازگشايى شد.

رئيس مركز مديريت راه هاى اداره كل راهدارى و حمل و نقل جاده اى اســتان زنجان گفت: هم 
اكنون 24 راه روستايى در شهرستان زنجان، سه راه در ماهنشان، شهرستان هاى سلطانيه، ايجرود، 
ابهر و بخش زنجانرود هر كدام دو روســتا و راه يك روســتا نيز در خرمدره در انتظار بازگشــايى 

راهداران است.

با ثبت جهانى جندى شاپور
دنيا نظاره گر دانشگاه جندى شاپور باستان خواهد بود

 دزفول  دبيركل كميســيون ملى يونســكو در ايران از ثبت جهانى جندى شاپور 
باســتان در نوامبر 2017 خبر داد و گفت: با اين اقدام ارزشــمند دنيا نظاره گر اين 
دانشــگاه باســتانى خواهد شد.ســعداالله نصيرى قيدارى در كنگره بين المللى جندى شاپور 
دزفول اظهار كرد: هويت دانشــگاه ســازى ايران قدمتى 1800 ساله دارد كه اين يك افتخار 

بزرگ براى ملت ما محسوب مى شود.
وى با بيان اينكه بشــر از ابتداى تاريخ يا در حال جنــگ بوده و يا در حال تدارك آن تأكيد 
كرد: دليل اين امر نبود آموزش صحيح و درست در طول تاريخ بشر تاكنون بوده است، ضمن 
اينكه با جنگ و ســلاح نمى توان به صلح و امنيت رســيد بلكه اســاس رسيدن به اين مهم، 

آموزش است.

كولبران در مسير ساماندهى گام مى گذارند
با هدف توانمندسازى و كارآفرينى

بنياد بركت 3200 ميليارد ريال 
در گيلان سرمايه گذارى كرد

تغيير كاربرى كارخانه به پاساژ خوب يا بد؟

«بنيان ديزل» صنعتى 
كه از بنيان فرو ريخت

.......همين صفحه.......همين صفحه

نمايندگان مجلس به دنبال طرحى براى اشتغال پايدار مرزنشينان

.......صفحه 2 

هزاران تن پياز خراسان شمالى در حال نابودى

ضعف عملكرد 
مسؤولان  اشك 

پيازكاران را در آورد

اين عطش پايان ندارد

تكاپوى اهالى روستاى 
«چغاكبود» ايلام براى 

يافتن مايه حيات!

رشت نماينــده  مردم رودســر و املش در مجلس 
شوراى اسلامى با اشاره به سرمايه گذارى و مشاركت 3 
ميليــارد و 212 ميليون ريالى ســتاد اجرايى فرمان حضرت 
امــام(ره) در طرح هاى توانمندســازى اقتصادى و كارآفرينى، 

زيربنايى، آموزشى، فرهنگى، مذهبى، حمايتى و درمانى...

تبريز تبريز از ديرباز به عنوان يكى از مهم ترين مراكز 
صنعتى و قطب صنايع ســنگين ايران در شمالغرب 
كشور به شمار مى رفته و به نوعى پرچمدار اقتصاد صنعتى ايران 
در صنايعى همچون ســيمان، نساجى، ماشين سازى، خودرو، 

داروسازى و پالايش و پتروشيمى بوده است...

.......صفحه2.......صفحه3

ايلام  هرچند كه در بهمن ماه سال جارى بارندگى ها مناسب 
و نرمال بود، اما به دليل كاهش شديد بارش ها در پاييز امسال؛ 
متأســفانه هنوز برخى روستاهاى حوزه چوار با تانكر آبرسانى 

مى شوند... 

قدس  با توجه به اينكه خراسان شمالى در واقع استانى با 
روستايى  مردمان  عمده  و  است  باغدارى  و  محور كشاورزى 
ولى  هستند  مشغول  دامدارى  و  كشاورزى  كار  به  استان 

متأسفانه به دلايل مختلف همه ساله...



آنفلوآنزاى فوق حاد پرندگان 
در يزد پاك سازى شد

 يزد: اســتاندار يزد در جلسه ستاد مبارزه با بيمارى 
آنفلوآنزاى فوق حاد پرندگان گفت: خوشبختانه اين 
بيمارى تاكنون به انسان سرايت نكرده و با اين حال متخصصان 
در برنامه شبكه استانى يزد ابعاد اين بيمارى را بيان خواهند 

كرد.
ســيد محمد ميرمحمدى در اين نشست افزود: دغدغه هاى 
كنونى ناشــى از آنفلوآنزاى فوق  حاد پرندگان فرصتى ايجاد 
كرده است كه اســتان براى آموزش همگانى مردم در مورد 
بيمارى هايى از اين دســت اقدام كنند.استاندارتصريح كرد: 
مردم با اطمينان از مقابله كامــل با ويروس آنفلوآنزاى فوق 
حاد پرندگان در ســاير نقاط استان، پرندگان خود را از قفس 

خارج نكنند.
در اين جلســه خاطرنشــان شــد: آزمايش هاى انجام شده 
روى 346خانــوار كه جمعيتى بيش از 2هزار نفر را شــامل 
مى شد، مشكوك شدن به 55نفر را به دنبال داشت و پس از 
نمونه گيرى  از 10نفر آن ها خوشبختانه نتيجه منفى بود، ولى 

واكسن زنى به اين افراد انجام شد.

«بدهى برق» اداره مخابرات رودان را گرفت

 بندرعباس: نپرداختن بدهى 350 ميليونى باعث 
قطع برق اداره مخابرات شهرســتان رودان در استان 

هرمزگان توسط اداره برق اين شهرستان شد.
رئيس مخابرات رودان افزود: نزديك به چهار روز اســت كه 
برق اداره مخابرات قطع شده و اين قطعى برق موجب ايجاد 

اختلال در شبكه ارتباطى شهرستان شده است.
همايون ماجرايى خاطرنشــان كرد: اين رقم بدهى مربوط 
به چهار ســال اســت.وى بيان كرد: هم اكنــون اينترنت 
تمامى مشــتركانى كه از خدمات اينترنتى «اىِ. دى. اس. 
ال» مخابرات استفاده مى كنند، قطع است و چنانچه برق 
مخابرات وصل نشود شبكه ارتباطى شهرستان به طور كلى 

قطع خواهد شد.
ماجرائى اظهار داشت: در چند روز گذشته با استفاده از يك 
دســتگاه ديزل ژنراتور و باطرى اجازه نداديم در روند خدمت 
رسانى به شهروندان خللى وارد شود اما اگر برق وصل نشود و 
اين روند ادامه پيدا كند در امر خدمت رسانى به مردم دچار 

مشكل جدى مى شويم.
مدير برق شهرســتان رودان نيز در اين زمينه اظهار داشت: 
مديريت برق شهرســتان پيشــتر با صدور اخطار خواستار 
پرداخت بدهى برق مصرفى از ســوى مخابرات شــده بود و 
حداقل سه فقره اخطار و تعهد كتبى بابت پرداخت از سوى 

مخابرات ارسال شده است.
كيوان براتى افزود: رونوشــت تمامى اخطارها به فرماندارى و 

اداره اطلاعات نيز ارسال شده است.
وى خاطر نشان كرد: اين مديريت آمادگى دارد با دريافت 30 
درصد بدهى جارى سال 95 و يا تعهد كتبى مبنى بر پرداخت 

مبلغ يادشده در مدت 20 روز، برق را وصل كند.

بحران آب وضعيت اشتغال جوانان 
كوهدشتى را به خطر انداخته است

كوهدشت: فرماندار كوهدشت گفت: نبود صنايع و 
بحران آب بخصوص در بخش كشاورزى سبب ايجاد 
مشــكلات فــراوان در زمينه وضعيت اشــتغال جوانان اين 
شهرستان شده كه بايد با برنامه هاى كوتاه و بلندمدت نسبت 

به رفع اين مشكلات تلاش كرد.
نورمحمد فردى بيرانوند در جلسه شوراى ادارى اين شهرستان 
ريشه بسيارى از آســيب هاى اجتماعى را بيكارى دانست و 
افزود: متأسفانه نرخ رشــد بيكارى در شهرستان كوهدشت 
بســيار بالاســت كه اين امر زمينه وقوع انواع آســيب هاى 

اجتماعى را تقويت مى كند.
وى بر ضرورت احداث ســد معشــوره تأكيد كرد و گفت: 
احــداث اين ســد مى تواند بســيارى از مشــكلات اين 
شهرستان را حل كند، همچنان كه اين شهرستان در سال 
زراعى گذشــته 20 درصد از گندم توليدى استان را توليد 
كرده و اين در حالى اســت كه فقــط 10 درصد از اراضى 

كوهدشت آبى است.
فرماندار كوهدشت بابيان اينكه آسيب هاى اجتماعى نياز 
به انجام اقدامات كارشناســى دارد به لزوم شناسايى آن ها 
تأكيــد و اظهار كرد: دولت تلاش مى كند با انجام اقدامات 
لازم در اين زمينه ميزان آســيب هاى اجتماعى را كاهش 
دهد اما اقدامات پيشگيرانه زمانى كارساز است كه توأم با 

پيش بينى باشد.

نمايندگان مجلس به دنبال طرحى براى اشتغال پايدار مرزنشينان

كولبران در مسير ساماندهى گام مى گذارند
��ر

سنندج بدون شــك كاهش نرخ 
بيــكارى و رونق اقتصــادى، علاوه بر 
ايجاد امنيت و توسعه اقتصادى، دغدغه همه 
مرزنشــينانى است كه براى امرارمعاش تن به 

پيشه سخت و پرخطر كولبرى داده اند.
 چندى پيش چهار تن از كولبران سردشتى كه 
در باد و برف و كولاك گرفتار آمده بودند، جان 
خود را از دست دادند و با اين زندگى پر از رنج 

و سختى وداع كردند.
توسعه نامتوازن اقتصادى در كشور سبب شده 
است بسيارى از هموطنان ما كه در شهرهاى 
مرزى ساكن هستند، كماكان از درد بيكارى 
رنج ببرند و براى گــذران زندگى روزانه خود 
كولبرى را پيشه خودساخته و خطرهاى آن را 

نيز به جان بخرند.
براى رفع اين معضــل بزرگ و كمك به حل 
مشكلات معيشتى مرزنشينان، اخيراً طرحى 
دوفوريتى براى ســاماندهى مرزهاى كشــور 
و كولبران با امضــاى 101 نفر تحويل هيأت 

رئيسه مجلس شوراى اسلامى شد. 

 كولبر؛ قاچاقچى نيست
رئيس مجمــع نماينــدگان كردســتان در 
مجلس شوراى اســلامى با اشاره به پيگيرى 
نمايندگان استان براى رفع مشكلات كولبران 
در مرزهاى اســتان به خبرنگار قدس آنلاين 
گفت: نمايندگان كردستان در حال پيگيرى 
اين موضــوع در قالب ارايــه طرح به مجلس 
هســتند و هدف ما با توجه به فرمايش مقام 
معظم رهبرى كه فرموده اند «كولبر؛ قاچاقچى 
نيست» آن اســت كه كولبرى را ساماندهى 
كنيم و به اشتغال پايدار برسانيم و همين طور با 
بيمه كردن كولبران در قالب شركت تعاونى ها 
كمك كنيم، كولبران با رسميت و در امنيت، 
حداقل معيشت خودشــان را فراهم كنند. با 
توجه بــه اتفاقات اخير ســاماندهى كولبران 
بيش ازپيش ضرورت پيداكرده و نمايندگان هم 
تلاش مى كنند، ضمن حمايت از ســاماندهى 
اين قشر زحمتكش به بخش واردات از طريق 

كوله برى كمك كنند.
منصور مرادى همچنين بــه خبرنگار قدس 
آنلاين گفــت: هدف ما آن اســت كه ضمن 
كاهش قاچاق و شــغل هاى كاذب، مبادلات 
مــرزى و فعاليت در معابر كولبرى رســميت 
داشــته باشد و قانونمند شــود كه به همين 
منظور لايحه اى را براى رســمى كردن معابر 
مــرزى در اســتان به وزارت كشــور و هيأت 
دولت و بعد به مجلس ارايه مى كنيم تا اين كار 
به صــورت قانونى و دايمى و نه به صورت معابر 
گذرى كولبرى باشد. از مردم هم خواسته ايم، 

ملاحظه مسايل امنيتى را داشته باشند.

 كولبرها شناسايى مى شوند
نمايندگان مجلس شوراى اسلامى هم درصدد 
ســاماندهى اشــتغال كولبران و مناطق مرزى 
هســتند و در اين زمينه طرح دوفوريتى را در 

دستور كار قرار داده اند. 
عبدالكريم حسين زاده، عضو كميسيون عمران 
مجلس شوراى اسلامى كه بانى اين طرح است، 
مى گويــد: در اين طــرح دوفوريتى كه باهدف 
حمايت از كولبران تدوين شــده، ســعى بر آن 
است كه ساماندهى مرزها، ساماندهى كولبرها 
و در گيركردن چهار وزارتخانه با موضوع اشتغال 

كولبرها مورد توجه قرار گيرد.
مى دهــد:  ادامــه  وى 
وزارتخانه هــاى امور خارجه، 
تعــاون، كار و رفاه اجتماعى، 
صنعت، معــدن و تجارت و 
وزارت كشور چهار وزارتخانه 
مورد نظر هســتند تا بتوانيم 
بــا بهره منــدى از همكارى 
دولتى،  دســتگاه هاى  ايــن 
و  سرمايه گذارى  براى جذب 
اشتغال زايى در مناطق مرزى 

اقدام كنيم.
وى اظهار مى كند: بر اين اساس مى خواهيم در 
يك بازه زمانى ســه تا پنج ساله همه كولبرها 
شناسايى شوند و براى اشتغال پايدار آن ها تمام 
كارهاى لازم را انجام دهيم؛ در 6ماه تا يك سال 
نخســت طرح بايد فرماندارى ها همه كولبرها 
را شناســايى و احصا كنند و پس ازآن به بحث 

تأمين و شغل پايدار و خارج كردن آن ها از بحث 
كولبرى پرداخته خواهد شد.

 تيراندازى به كولبران ممنوع 
يكى از خواســته هاى نمايندگان اين است كه 

تيراندازى به كولبران بايد ممنوع شود.
محسن بيگلرى بابيان اين مطلب در مورد اين 
طرح دوفوريتى، گفت: طرح دوفوريتى كه شمار 
زيادى از نمايندگان مجلس آن را امضا كرده اند 
و به تعداد آن ها مرتباً اضافه مى شــود به دنبال 
حادثه ناگوارمرگ كولبران در زير بهمن صورت 

گرفت.
وى خاطرنشان كرد: نمايندگان 
شوراى  مجلس  در  مردم 
اسلامى براى رفع اين مشكلات 
امضا  را  دوفوريتى  طرح  اين 
كرده و به هيأت رئيسه مجلس 
شوراى اسلامى تحويل دادند تا 
ساماندهى وضعيت مرزها در 

دستور كار قرار بگيرد.
از  يكــى  افــزود:  بيگلــرى 
اجراى  براى  نيازها  مهم ترين 
ساماندهى مرزها و جلوگيرى 
از تكرار حــوادث ناراحت كننــده از بين رفتن 
كولبــران بى گناه، ايجاد زيرســاخت هاى لازم 
در مرزها اســت كه به جاى استفاده از كول در 
زمينه جابه جايى بار، از طريق وســايل موتورى 
انجام شود.بيگلرى تأكيد كرد: بايد تعداد كولبران 
مشخص شوند، براى آن ها كارت هاى ويژه صادر 

شــود و ميزان دفعات و نوع كالاهايى كه بايد 
صادر و يا وارد كنند، تعريف شــود و اقدام هاى 
اساســى در اين حوزه انجام داد تا ديگر شاهد 
تلفات جانى در اين زمينه نباشــيم.وى به آمار 
بالاى بيكارى در سطح استان كردستان اشاره 
كرد و گفت: آمار بيكارى در كردســتان بيداد 
مى كند و خيلى بالاتر از چيزى است كه از سوى 

مسؤولان اعلام مى شود.

 بيكارى بيداد مى كند
نماينده مردم ســقز و بانه در مجلس شــوراى 
اسلامى خاطرنشان كرد: نبودِ واحدهاى صنعتى 
و كارخانه هاى بزرگ در ســطح استان موجب 
شده است، آمار بيكارى در اين استان بالا باشد و 
بسيارى از جوانان دانش آموخته در كردستان از 
درد بيكارى رنج ببرند.بيگلرى تصريح كرد: دليل 
اينكه امروز تعداد زيادى از جوانان مرزنشين به 
كولبرى روى مى آورند، نداشتن شغل مناسب و 
نيازهاى معيشــتى است.وى نبودِ بيمه و آينده 
شغلى را از ديگر مشــكلات كولبران دانست و 
اظهار كرد: متأسفانه به دليل نبودِ شغل پايدار، 
مردم نقاط روستايى بويژه در شهرستان هاى بانه، 

سقز و مريوان به كولبرى روى آورده اند.
نماينده مردم ســقز و بانه در مجلس شــوراى 
اسلامى اضافه كرد: اگر دولت كنونى و دولت هاى 
قبلى در زمينه اشتغال در كردستان اقدام هاى 
اساســى انجام مى دادند، ديگر امروز با اين آمار 
بالاى كولبران و معضلاتى كه در اين حوزه وجود 

دارد، مواجه نبوديم.

فرماندار ايلام در گفت وگو با قدس آنلاين:
پيكر دو شهيد در سرزمين لاله هاى 

فوتبال«چوار» آرام مى گيرد

ايلام: فرماندار ايلام گفت: پس از استقبال از پيكر دو 
شــهيد نيكنام در محل فرودگاه شهداى ايلام، پيكر 
آسمانى اين عزيزان با شكوه خاصى تشييع مى شود و سپس 
در شهر چوار سرزمين لاله هاى فوتبال و در جوار زمين فوتبال 
اين شهر محل شــهادت 15 فوتباليست، داور و تماشاگر در 

آغوش خاك آرام خواهند گرفت. 
معروف بسطامى روز چهارشنبه در گفت وگو با قدس آنلاين با 
اشاره به رجعت پيكر دو شهيد گمنام به ايلام در هفته آينده، 
اظهار داشت: با همكارى و همراهى گروه هاى مختلف مردمى 
و ديگر دستگاه ها و نهادهاى مرتبط، تمام تمهيدات لازم براى 
برگزارى مراسم استقبال، تشييع و خاكسپارى اين شهيدان 

والامقام فراهم شده است. 
وى گفت: مردم اســتان به محض اطــلاع از ورود پيكر اين 
كبوتران مهاجر به ايــلام، آمادگى كامل خود را براى حضور 
در آيين تشييع و خاكسپارى اعلام داشته اند و همچنان لحظه 

شمارى مى كنند. 
فرمانــدار ايلام همه مردم را براى حضور در اين آيين معنوى 
و حماســى فراخواند و تصريح كرد: ان شاءاالله مردم سرافراز و 
حماسه ساز استان ايلام با حضور با شكوه خود در اين مراسم، 
بار ديگر اوج وحدت، همدلى و همزبانى خويش را به نمايش 

خواهند گذاشت.

طرح حفاظت از تپه هاى سنندج 
در شوراى عالى شهرسازى تصويب شد

 سنندج: معاون امور عمرانى استاندار كردستان گفت: 
حفاظت از تپه هاى ســنندج در گردشگرى و محيط 
زيســت اثر داشــته و در نهايت موجب رونق اقتصاد شهرى 

مى شود.
امير قادرى در جمع خبرنگاران استان كردستان با بيان اينكه 
ســنندج به شهر هزار تپه و شهر تپه ها معروف است، تصريح 
كرد: تپه ها اين قابليت را دارند كه به عنوان نشانه هاى شاخص 
شهرى مطرح شوند و در خوانايى شهر، خلق فضاى عمومى و 

منظرسازى شبانه و روزانه مؤثر باشند.
وى از تصويب طرح بازآفرينى و حفاظت از تپه هاى ســنندج 
در شــوراى عالى شهرسازى كشــور خبر داد و افزود: از ديگر 
عرصه هايى كه مى تواند محل نقش آفرينى كليدى و اثرگذارى 
مهم تپه ها باشد، گردشــگرى، محيط زيست و اقتصاد شهر 

است.
وى اظهار كرد: با اين مصوبه شوراى عالى شهرسازى و معمارى 
كشور، از دست اندازى به اين تپه ها جلوگيرى و هم به خلق و 

ايجاد فضاهاى عمومى نيز كمك خواهد شد.
وى از تصويب طرح جامع ناحيه شرقى استان كردستان در 
جلسه شــوراى عالى شهرسازى و معمارى كشور خبر داد 
و گفت: اين طرح شامل ويژگى هاى جمعيتى و اقتصادى، 
نحوه اســتقرار مراكــز جمعيتى، شــناخت محوطه هاى 
داراى ارزش باســتانى و همچنين الگوى توســعه كالبدى 

پيشنهادى است.

مرودشت 30 سالن سينما نياز دارد

 شيراز: رئيس سازمان سينمايى كشور گفت: شهر 
مرودشت با 300 هزار نفر جمعيت با استانداردهاى 

امروز دست كم بايد 30 سالن سينما داشته باشد.
حجت االله ايوبى در آيين افتتاح پروژه «ســينما ســلام» در 
شهرســتان مرودشت اظهار كرد: در قالب طرح ملى «سينما 
سلام»، 100 دستگاه سينما سيار آماده شده كه براى استقرار 

در سراسر كشور مورد استفاده قرار مى گيرد.
وى با توجه به راه اندازى سينما سيار در اين شهر اظهار كرد: 
اميدوارم هرچه زودتر در اين شــهر سالن هاى سينما و آمفى 
تئاترهاى باشكوه ساخته شود و مديران و مسؤولان كشور و 

اين شهر بدانند كه فرهنگ بخشى از زندگى ماست.
رئيس ســازمان سينمايى كشور تأكيد كرد: اين جور نيست 
كه منتظر باشــيم ساخت و ســاز، آبادانى و راه و جاده تمام 
شــود بعد به فكر ساخت سينما، نگارخانه، هنرهاى نمايشى 

و تئاتر باشيم.
ايوبى گفت: عده اى مى گفتنــد 7 ميليون مخاطب مگر چه 
ارزشــى دارد كه بخواهيم بر سر آن دعوا كنيم و خانه سينما 
را ببنديم؛ همان روزها طرحى به نام «سينما سلام» كه روز 
مجانى سينما بود در شــهرهاى مختلف با ازدحام مخاطب 
روبه رو شديم و براى نخستين بار پس از سال ها مردم شاهد 
سالن هاى مملو از تماشاگر بودند و اين نشان دهنده اشتياق 

مردم به سينماست.

یک ��� یک ��ر

بايد كولبرى را 
ساماندهى كرد و به 

رسميت شناخت تا 
در امنيت، حداقل 

معيشت خودشان را 
فراهم كنند
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ايلام- غلامرضا محمد مرادى  هرچند كه در بهمن 
ماه ســال جارى بارندگى ها مناسب و نرمال بود، اما به 
دليل كاهش شديد بارش ها در پاييز امسال؛ متأسفانه 
هنوز برخى روســتاهاى حوزه چوار با تانكر آبرســانى 

مى شوند. 
يكى از روســتاهاى اين بخش كه در ســال هاى اخير 
بشــدت از كم آبى و بى آبى آســيب ديده و اهالى كم 
توقع و زحمتكش آن بيشترين دغدغه را داشته و دارند، 

روستاى «چغاكبود» است. 

 جريمه به خاطر آب نخورده 
يكــى از اهالى اين روســتا در گفت و گو با خبرنگار ما 
با بيان اينكه به علت كاهش بارندگى ها و خشكيدگى 
چشــمه ها و رودخانه هاى منطقه و نيز نبود منابع آبى 
مناسب؛ اهالى روستا سخت در مضيقه هستند و اغلب 
راه شهرنشــينى و حاشيه نشينى شــهرى را در پيش 
گرفته و مهاجرت كرده اند، مى گويد: هر چند كه شركت 
آب و فاضلاب روستايى از طريق تانكر و به صورت سيار، 
تا حدود بســيار اندكى از عطش مردم كاسته، اما كافى 
نيست و بايد به صورت اساسى در اين باره چاره انديشى 

شود. 
اسداالله رستمى با اشاره به اينكه اغلب اهالى اين روستا 
مشترك آب و فاضلاب روســتايى هستند و به صورت 
قانونى كنتور نصب كرده اند، اظهار مى دارد: متأســفانه 
شركت «آبفار»  بيشــتر اوقات برخى از اهالى روستا را 
به بهانه هايى همچون انشعاب غيرمجاز؛ استفاده از آب 
شــرب براى ســبزى كارى و باغدارى و...؛ راهى محاكم 

دادگسترى و با جريمه هاى سنگين مواجه مى كند. 
وى مى افزايد: متأســفانه بارها براى اهالى اين روستا به 
خاطر آب نخورده، جريمه هاى سنگينى صادر مى شود كه 
اصلاً عادلانه نبوده و اهالى محروم روستا نيز توان پرداخت 

اين جريمه ها را ندارند. 

 حيف كه از جهادسازندگى 
پس از انقلاب خبرى نيست 

يكى ديگر از اهالى اين روســتا با بيان اينكه متأســفانه 
روستاها و عشاير كه ســرمايه ها و ذخاير اصلى انقلاب 
هســتند، كاملاً فراموش شــده اند و فريادرسى ندارند، 
مى گويد: پــس از پيروزى انقلاب اســلامى و با همت 
و تلاش بى منت جهادگران عرصه ســازندگى؛ بيشــتر 

روســتاها از آب شرب لوله كشــى برخوردار شدند، اما 
اكنون بايد به خاطر آب نخورده، جريمه پرداخت كنند. 

حيات محمدزاده با اشــاره به اينكــه در دوران پرفروغ 
جهادسازندگى؛ براى بهسازى چشمه ها، احداث مخازن 
و انتقال و ايجاد شــبكه توزيع در روستاها؛ از مشاركت 
اهالى روســتا و در قبال پرداخــت حق الزحمه به آنان، 
استفاده مى شــد، بيان مى دارد: گويا زمانه عوض شده و 
اهالى روستا بايد در اوج فقر و محروميت؛ تاوان در روستا 

ماندن شان را بپردازند. 

 بهسازى چشمه از جيب مردم 
يكى از  اهالى روستاى چغاكبود با بيان اينكه اهالى اين 
روســتا ، براى حل بحران كم آبى روستا؛ دست به كار 
شــده اند، مى گويد: با همراهى و مســاعدت چشمگير 
بسيج سازندگى سپاه اميرالمؤمنين(ع) استان ايلام و با 
مشاركت و هزينه 120 ميليون ريالى مردم محروم اين 
روستا، بتازگى يكى از چشمه هاى قديمى منطقه بهسازى 
و شــبكه انتقال و توزيع آب در داخل روســتا نيز ايجاد 

شده است . 
عليداد الفتى با اشــاره به اينكه با توجه به ســخت گذر 
بودن مســير چشمه، اهالى روستا بسختى مصالح مورد 
نياز را به محل پروژه منتقل كرده اند، خاطرنشان مى كند: 
متأســفانه على رغم پيگيرى هاى مكرر؛ شــركت آب و 
فاضلاب روستايى ايلام حتى حاضر به تأمين لوله مورد 
نياز براى انتقال و پمپاژ آب به مخزن اصلى روستا نبوده 

و به تقاضاهاى مســتمر مردم روستا همچنان جواب رد 
مى دهد. 

 از روستاييان حمايت مى كنيم 
مديرعامل شركت آب و فاضلاب روستايى استان ايلام 
نيز در گفت وگو با خبرنگار ما با بيان اينكه تأمين آب 
شــرب سالم و بهداشتى در روستاها؛ رسالت و وظيفه 
اصلى ماســت، مى گويد: على رغم كاهش بارندگى ها 
در ســال هاى اخيــر و با وجود همــه محدوديت ها و 
كمبودهــاى مالى و اعتبارى، ســعى داشــته ايم كه 
خدمتگزارى به روســتاييان عزيــز را در اولويت ويژه 

قرار دهيم. 
نــوراالله تيمورى با بيان اينكه انشــعاب هاى غيرمجاز و 
استفاده غيرشــرب از آب هاى تأمين شده، تضييع حق 
الناس است و بر مبناى قانون، تخلف محسوب مى شود و 
براى برخورد و مجازات متخلف نيز راهكار قانونى وجود 
دارد، مى افزايد: براى مقابله و مبارزه با اين گونه تخلفات، 
قانون ملاك عمل است و قطعاً اگر كسى تخلف بورزد و 
تذكر، اخطار و جريمه ها كارساز نيفتد، بايد راهى محاكم 

شود. 
وى با اشــاره به اينكه تأمين آب شرب روستاهاى حوزه 
بخش چوار از منابع پــرآب و پايدار يكى از دغدغه ها و 
اولويت هاى اصلى اين شركت است، تأكيد مى كند: تلاش 
خواهد شد تا در اين خصوص پيگيرى كنيم تا ان شاءاالله 

به يك راه حل منطقى و اصولى دست يابيم.

اين عطش پايان ندارد
تكاپوى اهالى روستاى «چغاكبود» ايلام براى يافتن مايه حيات!

در راستای رسالت مطبوعاتی وظیفه خود می داند  به منظور  رفع مشکلات مردمی،  سوژه های ارسالی از سوی 
خوانندگان  عزیز  در حوزه های شهری، اجتماعی، اقتصادی و ...  را پیگیری و منعکس کند .

لطفاً ابتداي پيام كلمه «سوژه» را قيد نماييد.منتظر سوژه هاى شما از طريق سامانه پيامكى  هستيم.
شماره پيامك:   300072305

سوژه از شما / پيگيرى از ما



بجنورد- ملك محمد عليزاده  با توجه به 
اينكه خراسان شمالى در واقع استانى با محور 
كشــاورزى و باغدارى اســت و عمده مردمان 
روستايى اســتان به كار كشاورزى و دامدارى 
مشــغول هســتند ولى متأســفانه به دلايل 
مختلف همه ساله شاهد خسارت هاى فراوان به 

بخش هايى از كشاورزى استان هستيم.
نبود زيرســاخت هاى كشــاورزى، اتحاديه هاى 
قوى كشــاورزى در منطقه، نبود صنايع تبديلى 
محصولات كشــاورزى، اجرايى نشدن يكپارچه 
ســازى اراضــى، نبودســردخانه هاى بزرگ و 
اســتاندارد براى نگهــدارى برخى از محصولات 
و رعايت نكردن الگوى كشــت، موجب شده كه 
هر ساله شــاهد وارد آمدن خسارت هاى بزرگى 
به كشاورزان اســتان باشيم. امسال نيز بسيارى 
از كشاورزان اســتان به دليل افزايش سطح زير 
كشت پياز و رعايت نكردن الگوى كشت، متناسب 
نبودن عرضه و تقاضا، نبود انبارهاى استاندارد در 
سطح اســتان براى نگهدارى مناسب محصول و 
نداشتن صادرات مناســب اين محصول و فاسد 
شــدن و از بين رفتن هزاران تن پياز در ســطح 
استان دچار ضرر و زيان هاى فراوانى شده اند كه 
براى آن ها اين خسارت ها جبران ناپذير است. در 
سال جارى در خراسان شمالى، با توجه به شرايط 
مناسب كشاورزى بيش از 120 هزار تن محصول 
پياز توليد شده كه رقم قابل توجهى است.ولى به 
دلايلى كه اعلام شــد در حال حاضر حدود 20 
هزار تن پياز در انبارهاى كشاورزى در حال فاسد 

شدن و از بين رفتن است .

 هر كيلو پياز 200 تومان
يكى از كشاورزان منطقه حصار گرمخان قارلق 
در گفت و گو با خبرنگار ما مى گويد: متأسفانه 
امســال با توجه به اينكه محصول توليدى ما 
بهترين محصول بوده ولى به علت نداشــتن 
صــادرات و حمايــت نكردن دولــت و جهاد 

كشاورزى دچار ضرر و زيان فراوان شديم.
يونس يزدانى با بيان اينكه توليد هر كيلو پياز 
براى كشاورز حدود 300 الى 350 تومان هزينه 
در بــردارد، اظهار مى كند: بــراى اينكه دچار 
ضرر و زيان فراوان نشــويم مجبور شديم پياز 
را كيلويى 200 تا 300 تومان بفروشــيم ولى 
هنــوز هم بيش از 70 تن پيــاز توليديمان در 
انبارها در حال از بين رفتن است.وى مى افزايد: 
از مســؤولان استانى بخصوص  درخواستمان 
جهاد كشاورزى و استاندارى، اين است كه واقعاً 
به فكر كشــاورزان كه با زحمات شبانه روزى 
محصول توليد مى كنند، باشند و براى كمك به 
اين قشر زحمت كش و توليد كننده اقدام كنند.
يكى ديگر از كشاورزان قلعه جق نيز مى گويد: 
دو هكتار از زمين كشــاورزيم را محصول پياز 
كاشتم و براى تأمين هزينه ها 40 ميليون تومان 
وام دريافت كردم، ولى متأسفانه با پيگيرى هاى 
فراوان كه صورت گرفت، نتوانستم محصول را 
به فروش برســانم و مجبور شدم براى تأمين 
هزينه ها و دســتمزد كارگران، بخشى از پياز 
توليدى را بــه قيمت هر كيلــو 300 تومان 
بفروشــم و هم اكنون نيز بيش از 80 تن پياز 
روى دســت ما مانده است كه در حال خراب 
شدن است. ايرج نورانى مى افزايد: اگر مسؤولان 
فكرى بــه حال ما نكنند، مجبــور به فروش 
خانه ام خواهم شــد تا وام هاى بانك را بدهم 
كه در اين صورت از زندگى ساقط خواهم شد.

كشاورز ديگرى از روستاى آق تپه نيز با بيان 
اينكه امســال پنج هكتار زمين را براى كشت 
پياز اختصاص داديم، مى افزايد: براى توليد اين 

پياز دو ميليارد ريال هزينه شــده كه در حال 
حاضر 300 تن پياز توليدى ما در انبار در حال 
پوسيدن است و به علت نبود تقاضا نتوانستيم 

آن را به فروش برسانيم.
رحمانى مى افزايد: جهادكشاورزى استان از ما 
ثبت نام به عمل آورد كه پياز ها را كيلويى 200 

تومان از ما بخرد با وجود اينكه اين مبلغ هزينه 
بســته بندى آنان هم نمى شود ولى تاكنون 

حتى يك كيلو هم خريدارى نكرده است.
وى اظهار مى كند: از اســتاندارى و مسؤولان 
استان عاجزانه تقاضا منديم فكرى به حال ما 

بكنند كه در حال نابودى هستيم.

 120 تن پياز در معرض نابودى
يكى از كشــاورزان منطقه آذر ســا نيز كه 4 
هكتار زمين را به كشــت پياز اختصاص داده 
بود، مى گويد: 120 تن پياز توليدى من بوده 
كه پيــش از يكصد ميليون تومان براى توليد 
آن هزينــه كردم ولى تا كنون حتى يك كيلو 
هم نتوانستم بفروشم و پيازها در حال از بين 

رفتن است. فرهادى مى افزايد: جهاد كشاورزى 
هم براى خريد ثبت نام كرد ولى هيچ اقدامى 
صورت نگرفت حتى يك خبر هم از ما نگرفتند 
كه حال و روز ما چگونه است. كشاورز منطقه 
شاهپســند نيز مى گويد: متأســفانه امسال 
وضعيت محصول پياز با مشكلات زيادى مواجه 

بوده و چون صادرات صورت نگرفته كشاورزان 
منطقه دچار ضررهاى فراوانى شده اند.

آذربين مى گويد: در حال حاضر تنها از خانواده 
ما حدود 110 تن پياز موجود است و در منطقه 
شايد صدها تن پياز روى دست آنان مانده و در 

حال خراب شدن است.

  بى تفاوتى دولتى ها 
رئيــس اتحاديه ميــوه و تره بــار بجنورد نيز 
مى گويد: توليد محصول پياز در سال جارى در 
شهرستان بجنورد افزايش چشمگيرى داشت و 
متأسفانه به دليل نداشتن صادرات اين محصول 
هم اكنون حدود 10 هزار تن پياز در بجنورد 
روى دســت كشاورزان شهرستان و خريداران 
مانده اســت. عيســى وحدانى با بيان اينكه 
متأسفانه از سوى دولت هيچ گونه اقدامى براى 
كمك به كشاورزان براى خريد پياز يا صادرات 
انجام نشد، مى گويد: در مقطعى اعلام شد كه 
دولت كيلويى 270 تومان خريد مى كند ولى 

متأسفانه اقدام قابل توجهى صورت نگرفت.

  فروش 124 هزار تن پياز
مديــر تنظيم بــازار محصــولات و نهادهاى 
كشاورزى سازمان جهادكشــاورزى خراسان 

شــمالى نيز در همين خصوص مى گويد: در 
سال جارى 124 هزار تن پياز در استان از انواع 
زرد و قرمز توليد شده كه بخش عمده اى از آن 

به فروش رسيده يا صادر شده است.
حضرت قلــى حيدرى مى افزايــد: از يك ماه 
گذشته كه 40 هزار و 216 تن پياز در انبارهاى 
كشــاورزان استان بوده با خريد تضمينى يك 
ماهه كه از تاريخ 15 آذر سال جارى تا 15 دى 
ماه انجام شده و با رايزنى هاى فشرده اى كه با 
وزارت خانه و سازمان صنعت، معدن و تجارت 
و اتاق بازرگانى سراسر كشور داشتيم، به آنان 
اعلام آمادگى كرديم كه پياز مرغوب و درجه 

يك براى صادرات موجود است.

 20 هزار تن پياز در انبار
عضو كميسيون كشاورزى ،آب و منابع طبيعى 
نيز مى گويد: مشــكل اين پيــازكاران از دو ماه 
پيش به يك دغدغه تبديل شــده بود كه در دو 
ماه گذشــته 70 هزار تن پياز در انبار هاى اين 
كشاورزان موجود بود كه خوشبختانه اكنون به 
20 هزار تن رسيده است.اكبرى مى گويد: طى 
مذاكراتى كه با سازمان جهاد كشاورزى، صنعت، 
معدن و تجارت و اتاق بازرگانى اســتان صورت 
گرفت، اتــاق بازرگانى، راه بــرون رفت از اين 
معضل را صادرات پياز به كشورهاى تركمنستان، 
تاجيكســتان و... اعلام كرد. وى مى افزايد: ولى 
بعد مدتى اعلام كردند كه با پيگيرى هاى صورت 
گرفته متأسفانه قيمت پياز در آن كشورها هم 
پايين بوده و اگر صــادرات صورت بگيرد، ضرر 
خواهيم كرد.وى مى گويد: اكنون ما در مجلس 
بشــدت درگير اين موضوع هستيم كه وزير را 
استيضاح كنيم و در صحن علنى مجلس حضور 
يابــد. نماينده مردم بجنورد، مانه و ســملقان، 
گرمه و جاجرم و راز و جرگلان مى گويد: اكنون 
باغداران با تلاش هاى فراوان محصولى را توليد 
مى كنند و با اينكه به ظاهر نرخ تضمينى وجود 
دارد ولى عملاً اتفاقى نمى افتد و كيلويى 240 
مى خرنــد كه اين مبلغ هزينــه حمل كالا هم 
نمى شود.وى مى افزايد: بى برنامگى وزارت جهاد 
كشاورزى يك تهديد است كه در سال گذشته 
انگور منطقه با آن كيفيت ارزشــمند به دليل 
قيمت پايين و تعرفه بالاى صادرات، كشاورزان 
رغبتى بــراى جمع آورى محصولات نديدند به 

همين دلايل اين محصول مصرف احشام شد.
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  نفوذ موج ناپايدار از ظهر امروز 
تا فردا ظهر در خراسان رضوى 

قدس: طبق تحليل مدل هاى هواشناسى از بعداز ظهر امروز، 
با نفوذ موجى ناپايدار به استان انتظار مى رود بتدريج از نواحى 
جنوبى، روند افزايش ابرناكى و  رگبارهايى پراكنده شــروع  
شــده و به طور متناوب تا اواســط وقت روز جمعه، بويژه در 

نواحى جنوبى استان، شاهد بارش پراكنده باران باشيم. 
از بعداز ظهر جمعه  وضعيت جوى اســتان ، مجدداً  شكل 

پايدار خواهد يافت.
براين اساس براى امروز اغلب نواحى خراسان رضوى آسمانى 
صاف تا قسمتى ابرى در طول روز غبارآلود گاهى با وزش باد، 
در ساعات شــب افزايش ابر، در نواحى مرتفع احتمال رگبار 

پراكنده پيش بينى شده است.
گفتنى است كمينه و بيشينه دماى مشهد هم امروز به ترتيب 

به 2- و 12 درجه خواهد رسيد.

  در ادامه واكاوى پرونده رسيدگى به وضعيت 
فرودگاه مشهد

احضار 2 مقام هواپيمايى و فرودگاهى به 
مجلس هم كليد خورد

مهناز خجســته نيا: در ادامه واكاوى پرونده رسيدگى به 
وضعيت اخير فرودگاه بين المللى شهيد هاشمى نژاد مشهد 
و بروز مشكلاتى براى مســافران كه در پى بارش برف اخير 
به وجود آمده بود، روز گذشــته خبرهايى درخصوص احضار 
دو مقام هواپيمايى و فرودگاهى به مجلس شــوراى اسلامى 

اعلام شد.
اين در حالى است كه احضار دو مقام هواپيمايى و فرودگاهى 

به دادسراى مشهد نيز از روز سه شنبه كليد خورده است.
به گفته يكى از اعضاى كميســيون عمران مجلس شوراى 
اسلامى در راستاى پاسخ به مطالبات عمومى از وقوع اتفاقات 
اخير در فرودگاه مشهد و سرگردانى مسافران، رئيس سازمان 
هواپيمايى و مديرعامل شــركت فرودگاه ها هفته آينده براى 

ارايه توضيحات به مجلس دعوت مى شوند.
گرچه اين احضارها به جهت ارايه گزارش و شنيدن توضيحات 
درباره نابسامانى هاى اخير صورت گرفته است، اما تاكنون هيچ 
مقامى از هواپيمايى و فرودگاهى زير بار قبول قصور نرفته اند!
اين رايزنى هاى حاكى است مقام هاى هواپيمايى وقوع برخى 
اتفاقات مطرح شده را تكذيب كرده اند و مقام هواپيمايى نيز 

انتقادهاى صورت گرفته را غير منصفانه خوانده است. 
به هرحال آنچه مسلم است اينكه رخدادهاى صورت گرفته 
در فرودگاه مشــهد با استناد به گزارش هاى مختلف شفاهى 
و كتبى كه موجب اعتراض زائران و مســافران شده، زيبنده 
پايتخت معنوى جهان اسلام نيست و اميد است اين پرونده 
كه در مرحله تحقيقات قرار دارد پس از بررسى همه جوانب 
ماجرا و كنكاش هاى دقيق كارشناســى تا مشــخص شدن 
زواياى پنهان ماجرا و كشف حقيقت موضوع ادامه پيدا كند تا 

شاهد تكرار چنين اتفاقاتى نباشيم.

رئيس انجمن جامعه شناســى خراســان رضوى 
مطرح كرد

 «سكته اجتماعى» 
مشهد تا 15 سال آينده

احمد فياض: به همت دفتر مطالعــات معاونت فرهنگى- 
اجتماعى شهردارى مشهد با مشاركت دانشگاه آزاد اسلامى و 
انجمن معتادان گمنام خراسان رضوى، نشست كاربردى ارايه 

پژوهش آسيب ها و  ناهنجارى هاى مشهد برگزار شد.
به گزارش خبرنگار ما، در اين نشســت كه روز گذشــته در 
تالار اجتماعات دانشــكده علوم انسانى دانشگاه آزاد اسلامى 
مشهد برگزار شد؛ رئيس انجمن جامعه شناسى كشور(دفتر 
خراســان رضوى) اظهار داشــت: رشــد 30 تا 40 درصدى 
آسيب هاى اجتماعى در حوزه پديده هاى اجتماعى وحشتناك 
و از آن به بحران اجتماعى تعبير و طى ســال هاى اخير رشد 
آسيب هاى اجتماعى در مشهد بسيار نگران كننده و به بحران 
اجتماعى تبديل مى شود. دكتر حسين اكبرى افزود: مقدارى 
از آسيب هاى اجتماعى در حد 3 تا 4 درصد در جوامع انسانى 
طبيعى ارزيابى مى شــود، اما وقتى مانند طلاق در مشهد با 
رشد جهشى به 25 درصد افزايش مى يابد، جاى نگرانى دارد 

و توجه به آن اهميت زيادى دارد.
عضو هيأت علمى دانشگاه فردوسى مشهد با ضرورى خواندن 
حساسيت در اين زمينه خاطرنشان كرد: حساسيت عمومى 
بايد در متن شهروندان شكل گيرد، زيرا مشهد طى 10 تا 15 
ســال آينده به لحاظ حيات اجتماعى و افزايش آلودگى هاى 
اجتماعى قابل ســكونت نخواهد بــود و بحران هاى متعدد 

اجتماعى، پايتخت معنوى ايران اسلامى را تهديد مى كند.
اكبرى با ارايه آمــار و ارقامى در بخش ناامنى محيطى بيان 
كرد: مطابق داده هاى يك پژوهش، احساس ناامنى مزمن در 
مشهد حدود 35 درصد است و 50 درصد مشهدى ها نيز دچار 

احساس ناامنى هستند. 
دكتر اكبرى از وجود 5 هزار معتاد شديد در مشهد خبر داد 
و اظهار داشت: مفاسد اخلاقى بشدت كيان خانواده را تهديد 
مى كند و ميزان تشــكيل پرونده در محاكم قضايى به خاطر 
خيانت يكى از زوجين به صورت انفجارى رشد داشته است 
كه ريشه در تراكم جنسى و افزايش نسل جوان و شبكه هاى 
اجتماعى دارد. همچنين 70 درصد خانواده هاى مشــهدى 
دچار اختلاف هاى اساسى و 3 درصد نيز خانواده هاى پرتنش 
دارند.  وى يادآور شد: با همه اين موارد، در صورت انديشيده 
نشدن تمهيدات لازم، «سكته اجتماعى» مشهد طى 15 سال 

آينده حتمى است!

هزاران تن پياز خراسان شمالى در حال نابودى

  كشف 860 ميليون ريالضعف عملكرد مسؤولان اشك پيازكاران را درآورد
 لاستيك قاچاق

قدس: پليس در بازرسى از يك انبار در حاشيه شهر سبزوار 
860 ميليون ريال لاستيك قاچاق كشف كرد.

فرمانــده انتظامى ســبزوار با اعــلام اين خبــر گفت: با 
دريافت خبرى مبنى بر انباشــت مقادير زيادى لاســتيك 
قاچــاق در يك انبار در حاشــيه شــهر ســبزوار تيمى از 
مأموران دايــره مبارزه با قاچــاق كالا و ارز پليس آگاهى 
ايــن فرماندهــى موضــوع را در دســتور كار خــود قرار 

دادند.
ســرهنگ ســيدمحمد هاشــمى افــزود: مأمــوران اين 
فرماندهــى بــا كنترل نامحســوس محــل و اطمينان از 
صحــت موضوع بــا هماهنگى مقــام قضايــى وارد عمل

 شدند.
وى تصريــح كــرد: در اين عمليات كارآگاهــان پليس در 
بازرســى از محل 286 حلقه انواع لاســتيك خودروهاى 
ســبك و ســنگين قاچاق و فاقد هرگونه اسناد و مدارك 
گمركــى بــه ارزش تقريبــى 860 ميليون ريال كشــف

 كردند.
سرهنگ هاشــمى خاطرنشــان كرد: فرد متخلف پس از 

تشكيل پرونده براى سير مراحل قانونى روانه دادسرا شد.

 سقوط سرايدار مهد كودك
 به چاه فاضلاب

قدس: سرپرست ايســتگاه 15 سازمان آتش نشانى مشهد 
گفت: ريزش ناگهانى چاه فاضلاب در يكى از مهدهاى كودك 

اين شهر به سقوط سرايدار جوان به داخل چاه منجر شد.
على اكبر حكم آبــادى افزود: در اين حادثــه كه ديروز رخ 
داد، زن جوان در حياط مهد كودكى در خيابان پورســينا در 
پــى فروكش كردن دهانه چاه به عمق چهار مترى ســقوط 

كرد.
وى با اشاره به خارج كردن اين فرد از داخل چاه توسط آتش 
نشانان ادامه داد: فرد حادثه ديده پس از عمليات رهاسازى با 
توجه به وارد آمدن جراحات ســطحى تحويل تكنسين هاى 

اورژانس شد.
مدير بهزيســتى مشــهد در واكنش به اين خبر گفت: مهد 
كودكى كه حياط آن فرونشسته، مربوط به بهزيستى نبوده 

است.
به گفته  هادى قيصرى، اين مهد كه در منطقه  شهرك شهيد 
رجايى مشهد واقع شده، از آموزش و پرورش مجوز داشته و 

تحت نظارت بهزيستى نبوده است.
وى افــزود: پيش از اين نيز، برخــى ادارات دولتى، به تصور 
اينكه اين مهد كودك از بهزيستى مجوز دارد، در مورد مسايل 
بهداشتى و ايمنى آن با ما تماس هايى داشته اند كه به آن ها 
نيز گفته شده، اين مهد ارتباطى با بهزيستى ندارد و مجوز آن 

توسط آموزش و پرورش صادر شده است.

  انجمن معتادان گمنام خراسان رضوي 
18 ساله شد

هنگامه طاهرى : 5 اسفند سالروز آغاز به كار انجمن معتادان 
گمنام است كه 18 ســال پيش در سال 1377 در خراسان 

رضوى و مشهد پا گرفت.
پروانه فعاليت اين انجمن به ثبت وزارت كشــور و خراســان 
رســيده و در حال حاضر در تمام شهرها و اغلب روستاهاى 
خراســان رضوى بين 15 تا 20 نفر عضــو دارد كه در قالب 
546گروه شــامل 505گروه مرد و 41 گروه زن هستند. اين 

تعداد تا كنون روزانه 2400 جلسه مختلف برگزار كرده اند.
انجمــن معتادان گمنام  يك انجمن غيــر انتفاعى از زنان و 
مردان معتادى است كه دور هم جمع مى شوند تا با كمك هم 
زندگى بدون مواد مخدر را بياموزند. هدف اصلى اين انجمن 
رساندن پيام به معتادانى است كه از اعتياد خود در عذابند تا 
به آن ها بگويد اگر بخواهند مى توانند اعتياد خود را ترك كنند.
اين در حالى اســت كه شركت در جلسات اين انجمن كاملاً 

رايگان است. 
در اين انجمن روش درمانى كمك معتاد به معتاد اســت. در 
واقع با 12 قدم و 12سنت به يكديگر كمك مى كنند تا يك 
معتاد ابتدا متوجه مشكل اصلى خود شده وبيمارى اعتياد را 
بشناســد و راه هايى را بياموزد كه قدرت مقاومت پيدا كند و 
ديگر به ســمت استعمال مواد نرود؛ چنان كه از وسوسه دور 
شــده و روابط بين اعضا و بيرون از جمع آنان سازماندهى و 

چارچوب هاى آن ها تعيين مى شود.
اين انجمن كه در كشورهاى ديگر هم فعال است سال 1369 
وارد ايران شــد و هم اينك در سطح كشور حدود 400 هزار 

نفر عضو دارد.
البته اين ها فعاليت هاى خارج از گروه هم دارند به طورى كه 
برخى از اين اعضا وارد زندان ها و كلينيك ها  مى شوند تا پيام 

انجمن را به افراد معتاد برسانند.
افرادى كه علاقه مند به ترك اعتياد هســتند مى توانند براى 
ورود به اين جمع با شــماره تلفن 05138764018 تماس 

بگيرند.

استيضاح وزير جهاد كشاورزى
نماينده مردم بجنورد، مانه و سملقان، جاجرم و گرمه و راز و جرگلان نيز مى گويد: ما از 
نزديك شاهد مشكل كشاورزان و پيازكاران استان و شهرستان هستيم و تاكنون دو جلسه 
با حضور استاندار، اتاق بازرگانى و سازمان جهاد كشاورزى استان برگزار شده كه مشكل 
اين قشر زحمت كش مورد بررسى قرار گرفته است. قربانى مى افزايد: مكاتباتى با استان هاى 
ديگر نيز داشته ايم و در هفته گذشته نيز اينجانب كه در كشور عراق براى زيارت عتبات 

حضور داشتم با بازرگانان عراق جلساتى داشتيم كه خيلى نتيجه بخش نبود.
وى ادامه مى دهد: روز گذشــته نيز نامه اى به وزير جهادكشاورزى و وزير صنعت، معدن 
و تجارت براى رسيدگى به مشكلات كشاورزان ارسال كرديم كه منتظر جواب هستيم. 

قيمت در سطح شهرنرخ طلا و سكه

(تومان)
115/100

1/193/000
1/170/000

645/000
350/000

3/790

هر گرم طلاى 18 عيار
سكه تمام طرح جديد
سكه تمام طرح قديم

نيم سكه
ربع سكه

دلار

مدير شعب بانك كشاورزى خراسان رضوى خبر داد

آغاز بخشش سود و جريمه بدهى هاى بانكى كمتر از 100 ميليون تومان

خبر

فاطمه معتمــدى  مدير شــعب بانك 
كشاورزى خراسان رضوى از آغاز روند اجرايى 
شدن بخشش سود و جرايم تسهيلات كمتر 
از 100 ميليون تومان خبر داد و اظهار داشت: 
براساس يكى از مواد قانونى تبصره 35 قانون 
اصلاح بودجه سال 95 بدهكاران تسهيلات 
بانكى مى توانند با مراجعه به 142 شــعبه 
بانك كشاورزى در اســتان با پرداخت اصل 
بدهى از بخشودگى ســود و جريمه تأخير 

پرداخت اقساط برخوردار شوند.
على دشت بياضى با اشاره به اينكه اين ماده 

قانونى در راســتاى كمك به رفع مشــكل 
بدهكاران سيســتم بانكى در ســطح كلان 
كشور لحاظ شــده است، اضافه كرد: تمامى 
كشاورزانى كه اصل بدهى بانكى آنان به بانك 
كشاورزى كمتراز 100 ميليون تومان است، 
مى توانند تنها براى يك فقره با پرداخت اصل 
بدهى از مزاياى بخشش سود و جرايم ديركرد 
برخوردار شوند. وى مهلت برخوردارى از اين 
امتياز را تا پايان 28 اسفند ماه اعلام و تصريح 
كرد:بخشــش ســود از محل اعتبار در نظر 
گرفته شده از ســوى دولت انجام و جريمه 

ديركرد توسط بانك بخشيده مى شود.
وى ســهم اعتبار دولتى براى اســتان براى 
بخشش سود بدهى تسهيلات كمتر از 100 
ميليون تومان را 197 ميليارد ريال اعلام كرد 
و گفت: بســته به ميزان استقبال بدهكاران 
سيستم بانكى از جمله كشاورزان از اين فرصت 
ايجاد شده امكان افزايش اعتبار ياد شده وجود 
دارد. وى در پاسخ به خبرنگار ما مبنى بر اينكه 
اين مصوبه چه تعداد از كشاورزان بدهكار بانك 
كشــاورزى را شامل مى شود، گفت: نمى توان 
آمار دقيقى اعلام كرد، اما ميزان برآورد تقريبى 

مطالبات بانك كشاورزى استان كه مى تواند  
مشمول اجراى اين تبصره شود3 هزار و 200 

ميليارد ريال است.
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رضا طلبى   ســخنگوى كميســيون صنايع و معادن 
مجلس گفت: با وجود اينكــه رهبر معظم انقلاب تأكيد 
فراوانى بر استفاده از ظرفيت هاى مختلف در حوزه معادن 
به خاطر دارا بودن قابليت رقابتى با درآمدهاى نفتى دارند، 

اما تمام مسؤولان در اين زمينه كوتاهى مى كنند. 
ســعيد باســتانى درادامــه به قــدس افــزود: در حال 
حاضر62ميليارد تن ذخيره معدنى و نزديك به 400ميليون 
تن درحال برداشت در كشــور داريم، اما متأسفانه توجه 
جدى به اين موضوع از سوى سازمان ها صورت نمى  گيرد.

عضو مجمع نمايندگان خراسان رضوى تصريح كرد: بايد 
توجــه ويژه به معدن كاران صورت بگيرد وحتى به خاطر 
اضافه برداشــت از معادن، نبايد آن ها را جريمه كرد، بلكه 

حتى بايد آن ها را تشــويق كرد؛ زيرا معادن باعث ايجاد 
ظرفيت هاى عمده در حوزه اشتغال و در آمدزايى و توليد 

ناخالص داخلى براى استان و كشور مى شوند. 
وى درباره تعطيلى سه معدن در اطراف مشهد و بلاتكليف 
شدن 140كارگر اظهار داشــت: سازمان محيط زيست 
و دادســتانى خراســان رضوى به وظايف خودشان عمل 
كرده اند و اين كم كارى از ســوى سازمان صنعت، معدن 
و تجارت خراســان رضوى بوده است؛ زيرا اين سازمان به 
عنوان پيشــرو در حوزه معادن بايد از حقوق معدن كاران 
دفاع نمايد و نبايد انتظار داشته باشد كه حوزه هاى ديگر 

وظايفشان را تعطيل كنند . 
نماينده تربت حيدريه، مه ولات و زاوه در مجلس افزود: از 

طرفى طبق قانون براى اكثر فعاليت هاى جانبى وگسترش 
حوزه شهرى در محدوده جغرافياى اطراف شهرها بايد از 
ســازمان متولى معادن آن شهر استعلام گرفته شود كه 
معدن يــا معادنى در آن محدوده وجــود دارند كه بااين 
فعاليت هاى توســعه شهرى تداخل نداشــته باشند، اما 
در شــرايط كنونى اكثر اين فعاليت هاى توسعه اى بدون 

استعلام از سازمان معادن شهرها صورت مى گيرد .

عضو مجمع نمايندگان خراسان رضوى در گفت وگو با قدس انتقاد كرد

كم توجهى به حوزه معادن با وجود تأكيدات ويژه رهبرى
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